
Betoog begroting 2023 en verder

Dankuwel voorzitter

En dank aan allen die hard hebben gewerkt aan het tot stand komen van 
deze begroting. 
Fractie Dorpsvisie heeft een flink aantal technische vragen gesteld, hierop 
kregen we veel heldere antwoorden maar ook nog al wat vragen kregen 
niet een pasklaar antwoord, want verdere uitwerking moet nog 
plaatsvinden of nieuwe regels moeten nog worden opgesteld. In die zin is 
een begroting ook nooit helemaal doorzichtig en compleet. En gisteren 
ontving ik het collegeprogramma, zo kort voor deze bespreking, omdat ik 
ook gewoon moest werken heb ik de informatie daaruit niet mee kunnen 
nemen in mijn betoog. Dus…
Dan nu toch verder verdiepen in de begroting. 

Sociale leefomgeving
We leven in financieel onzekere tijden, energiecrisis en inflatie hebben 
impact op bewoners, bedrijven en verenigingen. Het is dan ook goed om 
te weten dat de landelijke overheid werkt aan diverse steunpakketten 
maar ook vanuit de gemeente zijn er mogelijkheden. Tijdens de 
coronacrisis was de gemeente in staat om diverse verenigingen 
laagdrempelig te ondersteunen, ik hoop van harte dat die manier van 
doen ook nu kan worden voortgezet. Ik denk hierbij bijvoorbeeld aan 
ouders die hun kinderen niet op sport doen vanwege oplopende 
lidmaatschapskosten, dat willen we voorkomen. 
Om de bewoners met een kleine beurs  tegemoet te komen dienen wij, 
samen met Sociaal Progressief Oirschot en D66 een motie in om de 
diverse armoederegelingen toegankelijk te maken voor inwoners met een
inkomen tot 140 % van het bijstandsnivo. De voorzitter zal hiervan het 
dictum voorlezen zodirect. 

Inmiddels zien we bij sportpark de Klep in Middelbeers een bord staan dat
er een kindcentrum wordt ontwikkeld dat is mooi en volgens afspraak, 
maar in hoeverre wordt er qua volume en budget rekening gehouden met
de ontwikkeling van kindcentrum de Beuk?Dit vinden we in de cijfers niet 
terug



Dorpsvisie maakt zich ook zorgen over de verdere inzet op de huiskamer 
van Oirschot nu het er naar uit ziet dat die binnen de oude Enck geen 
plaats zal vinden. Gaat hiermee een vaste maatschappelijke waarde 
binnen Oirschot verloren? Hoe kijkt de poho hier naar?

Nieuwe inkoop WMO en jeugdhulp , het zogenaamde uurtje factuurtje 
maakt het voor de gemeente eenvoudig, zo lees ik in de beantwoording 
van de gestelde vragen.  Maar ik wil me toch hier wel hardop afvragen 
over en wel voldoende nagedacht is over de impact die het heeft voor de 
zorgverleners. Voor hen is het allerminst eenvoudiger geworden. 

Ondernemen
Er wordt nog altijd hard gewerkt aan de centrumvisie. Wat Dorpsvisie 
betreft moeten we hier speciale aandacht hebben voor een goede 
toegankelijkheid, ook voor de mensen die slechter ter been zijn en 
daarnaast is het mogelijk om met relatief kleine aanpassingen 
dementievriendelijk te zijn. Dit is passend bij de toenemende vergrijzing 
van onze gemeente. 

Met regelmaat krijgen we brieven van omwonende of insprekers dat zij 
zich niet gehoord voelen of zich niet serieus genomen voelen, het gaat 
dan bijvoorbeeld over de centrumvisie, de ovonde of over bouwplannen. 
Wij vragen van het college om te blijven zoeken hoe de Oirschotse 
inwoners op een goede manier te blijven betrekken bij alle plannen en 
ambities.

Ruimtelijke leefomgeving
Wij wensen vlotte voortgang met de bouwplannen binnen onze gemeente
en we zijn ook benieuwd wat de nationale prestatieafspraken van de 
woningbouwcorporaties voor de Oirschotse bewoners gaan betekenen. 
We vernemen dat de geluidhinder in woongebied Moorland fors is 
toegenomen door de kaalslag op sportpark Moorland. Wanneer worden 
hier maatregelen in genomen, volgens ons is wachten tot bebouwing veld 
7 geen optie. 
Zijn er al ideeen bij de woningbouwplannen nabij het Horstje te 
Spoordonk? Hoe kunnen we dit nou zou inrichten dat sporten en wonen 
elkaar niet bijten? Kan de wethouder hier al iets over zeggen?



Beheer openbare ruimte
Oirschot wil zich neerzetten als een fietsvriendelijke gemeente, hier 
kunnen wij ons hartgrondig in vinden maar dan is het toch ook wel heel 
belangrijk om de eerder kapotgereden wegranden binnen de kortst 
mogelijke tijd op te knappen.  Het gaat hier met name over een aantal 
wegen die eerder als onofficiële omleidingsroutes zijn gebruikt, om voor 
mij onbegrijpelijke reden was dit niet voorzien en leidde toen maar nu 
nog steeds tot gevaarlijke situaties voor fietsers. 
Fietsvriendelijkheid kan pas dan ontstaan als aan fietsveiligheid is 
voldaan. Fietsers moeten zich ook veilig voelen, denk hierbij ook aan 
passende verlichting bij fietspad naar de Beerzen.

Er is een grote stilte waar het gaat over de randweg Oirschot, wanneer 
start fase 1 waarvoor we al eerder krediet hebben toegekend, ook dit zal 
de fietsveiligheid ten goede komen in Oirschot  en hoe staat het eigenlijk 
met de ideeen over fase 2?(motie hierover)

Duurzaamheid en terugdringen CO2 uitstoot hebben hoge prioriteit maar 
daar ga ik nu niet op in, daar kom ik graag  bij de behandeling van diverse 
moties op terug.  

Bestuur en dienstverlening
Hebben we het huis op orde? Lukt het om aan voldoende ambtelijke 
capaciteit te raken? 
En hoe staat het met het onderzoek nav waar we ons sociaal domein laten
landen. Al eerder en vaker hebben we geconstateerd dat we een einde 
willen aan de lappendeken en eerder en vaker hebben we hiernaar ook 
onderzoek ingesteld. Zoals we nu werken is het niet optimaal efficiënt en 
komt de inhoud niet ten goede. 

Tot zover, 

Moties:
- Motie verruimen minimaregelingen (zelf indienen eerste 

termijn)SPO  en D66 dient mee in. 



- Amendement zandpaden, niet vanwege; toegankelijkheid minder 
validen en kinderwagen, onzekerheid wat vernatting en verdroging 
doet voor bewoonde zandpaden; wij dragen de zandpaden een 
warm hart toe maar vinden tevens dat de bewoonde zandpaden 
goed toegankelijk moeten zijn voor bewoners en betrokken 
diensten. Daarnaast is de beleefbaarheid (van bijvoorbeeld een 
monument aan zandpad)  en toegankelijkheid voor ons ook een 
belangrijk gegeven. Vanwege deze zaken kunnen wij ons niet vinden
in dit amendement. 

- Motie respijtzorg, mee indienen. Belangrijk vanwege hoge druk op 
mantelzorger en personeelstekorten in zorg die verder zullen 
oplopen.

- Motie verduurzaming gemeentelijk vastgoed, mee indienen, 
vanzelfsprekend dat gemeente het goede voorbeeld geeft en de 
stappen maakt waar mogelijk. Hierom hebben we over dit thema 
hebben we ook technische vragen gesteld. 

- Motie progressief opschalen FTE, mee indienen. Meer 
mogelijkheden als we ook eens kunnen kijken naar 
‘andersopgeleiden’ . En ervaring leert dat investeren in personeel 
zichzelf terug verdiend. 

- Motie randweg fase 2, mee indienen. Wel voortgang houden op 
tempo fase 1. Wellicht is met fase 1 en 2 de ovonde niet eens nodig 
maar volstaat een rotonde….

- Motie verduurzamen sociaal maatschappelijke accomodaties, zeer 
sympathiek maar graag helderheid, hoe voorkomen we 
scheeftrekken van die verenigingen die (niet van gemeente) huren 
en bijv veel meer huur moeten gaan ophoesten, 


